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PROTOKÓŁ NR V.2019 

z przebiegu V sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 12 marca 2019 r. 

 

 

V sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Centrum 

Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Sulechowie. 

W obradach sesji uczestniczyło 19 radnych Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu nr V.2019 . 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście. 

Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 

o godz. 1310 otworzył V sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 

wszystkich zgromadzonych.  

 

Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 

oraz niezbędne materiały i projekty uchwał w ustawowych terminach. Przed 

obradami radni otrzymali porządek, w którym zmieniono jedynie kolejność 

projektów uchwał. 

Krzysztof Romankiewicz wyjaśnił, iż sprawy szpitala w obecnej chwili są 

najważniejsze i chciałby omówił te kwestie z radą. Poprosił o możliwość 

wcześniejszego opuszczenia obrad z powodu wzięcia udziału w uroczystościach 

pogrzebowych. 

Porządek obrad o poniższej treści Rada przyjęła jednogłośnie, „ZA”. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie V Sesji Rady Powiatu.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu nr IV.2018. 

4. Informacja Starosty Zielonogórskiego o działalności zarządu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 

i Gmin. 

7. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych oraz informacja 

o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania. 

8. Wolne wnioski. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) wyrażenia woli przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością, (druk 34); 
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2) zgody na cesję wierzytelności, (druk 38); 

3) zmiany składu osobowego stałych Komisji Rady Powiatu Zielonogórskiego, 

(druk 25); 

4) wskazania przedstawicieli Rady Powiatu Zielonogórskiego do składu 

Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego, (druk 26); 

5) przyjęcia regulaminu Społecznej Straży Rybackiej Polskiego Związku 

Wędkarskiego Okręg w Zielonej Górze, (druk 27);   

6) określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2019 roku, (druk 28); 

7) zmiany uchwały w sprawie „Rocznego Programu Współpracy Powiatu 

Zielonogórskiego z Organizacjami Pozarządowymi oraz Innymi Podmiotami 

Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego na rok 2019, (druk 32); 

8) powołania składu osobowego Rady Społecznej działającej przy Szpitalu 

Rehabilitacyjno- Leczniczym  dla Dzieci SP ZOZ w Wojnowie, (druk 29); 

9) powołania składu osobowego Rady Społecznej działającej przy 

Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Sulechowie, 

(druk 30); 

10) przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 

2019-2021, (druk 33); 

11) wieloletniej prognozy finansowej powiatu lata 2019-2025, (druk 35); 

12) zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok, (druk 36); 

13) zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na lata 2014-

2022”; (druk 37); 

14) udziału Powiatu Zielonogórskiego w projekcie pn. „Budowa Centrum 

Kultury Powiatu Zielonogórskiego” , (druk 31); 

11. Rok 2019 – Rokiem Geodezji Polskiej – prezentacja multimedialna 

12. Odpowiedzi na wolne wnioski radnych. 

13. Zamknięcie IV Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad 3. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Protokół jest dostępny na stronie 

internetowej BIP powiatu zielonogórskiego w zakładce Rada Powiatu, 

a papierowej wersji wyłożony przed sesją. Przypomniał również o możliwości 

wniesienia  uwag do projektu protokołu do biura rady przed dniem sesji.  

Protokół poddany pod głosowanie Rada przyjęła przy 1 głosie 

Wstrzymującym – Adama Jaskulskiego. 
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Ad 4. 

Starosta przedstawił informację uzupełniającą z działań Zarządu 

w okresie międzysesyjnym.  

Alicja Szułcik wyraziła żal z powodu nieobecności członków zarządu na 

uroczystościach z okazji 100-lecia Powstania Wielkopolskiego w Kargowej. 

Dopytała ponownie o dalszy ciąg rozmów z pracownikami DPS i związkami 

zawodowymi. 

Krzysztof Romankiewicz przeprosił za absencję na uroczystościach, 

członkowie zarządu byli w tym czasie w Babimoście. Wyjaśnił, iż w Domu 

Pomocy Społecznej w Trzebiechowie sytuacja jest zażegnana pracownicy 

otrzymali podwyżki, lecz nadal problemem jest w ich wysokość.  

Ryszard Górnicki spytał o stanowisko związku zawodowego pielęgniarek 

i położnych oraz o funkcjonowanie prosektorium. 

Krzysztof Romankiewicz odpowiedział, że rozmowy ze związkiem 

zawodowym się odbyły, panie wyszły z przekazem, iż wszystko idzie w dobrą 

stronę, prosektorium przejęła firma SUPEKOM i zapewniła godne warunki. 

 

Ad 5. 

Przewodniczący Rady od 31 stycznia do 12 marca pełnił dyżury w biurze 

Rady, uczestniczył w posiedzeniach zarządu. Spotykał się również 

z samorządowcami z naszego powiatu. Był z wizytami w powiatowych 

placówkach oświatowych. Wziął udział w balu seniora w DPS 

w Trzebiechowie, w małej olimpiadzie przedszkoli w Sulechowie, w Targach 

Edukacji i Pacy w tutejszej szkole. 

Wiceprzewodniczący Rady, Czesław Hołołub uczestniczył w rocznej 

naradzie w Komendzie Policji w Zielonej Górze. 

Do biura Rady wpłynęło pismo do wiadomości radnych od Pana 

Zbigniewa Trompa ze Społecznego Komitetu w sprawie ograniczenia ruchu na 

moście w Cigacicach. Radni drogą mailową otrzymali je. Wpłynęło też pismo 

mieszkańców wsi Bojadła, Pyrnik i Młynkowo w sprawie remontu drogi 

nr 1024F Bojadła - Pyrnik – Buczków oraz drogo nr 1177F Pyrnik –Młynkowo. 

Damian Wolski omówił sprawę mieszkańców wsi Bródki w kwestii sporu 

z Burmistrzem Czerwieńska, Piotrem Iwanusem o modernizację oczyszczalni 

ścieków. 

Alicja Szułcik stwierdziła, iż sesje zaplanowano za rzadko, rada będzie 

rozpatrywać bilanse, okres jest gorący. Spytała jaki jest dług szpitala. 

  

Ad 6. 

 Jerzy Fabiś, Burmistrz Kargowej zapytał w imieniu 5 gmin: Kargowa, 

Sulechów, Bojadła Trzebiechów i Zabór o dalsze funkcjonowanie 

Zielonogórskiego Związku Powiatowo-Gminnego, gminy płacą składkę 

członkowska w wysokości 20.000 zł i nie korzystają z członkostwa w ZZPG. 

 

Ad 7. 
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 W bieżącym okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja 

i zapytanie.  

 

Ad 8. 

 Ryszard Górnicki powiedział, iż mija 100 dni obecnej kadencji i do tej 

pory zrobiono analizę stanu powiatu, zapowiedziano przeniesienie starostwa do 

Sulechowa i przekształcenie szpitala w kliniczny. Nie podano informacji 

o kwietniowej debacie o stanie dróg. Zapowiedziano obchody 20-lecia powiatu, 

a przecież już je obchodzono, była gala w sulechowskim zborze. Są problemy, 

w tym most w Cigacicach do remontu. W starostwie miały być oszczędności, 

a została zwiększona ilość etatów. 

Krzysztof Romankiewicz zaprzeczył zwiększeniu ilości etatów. 

Marian Cygan spytał o demontaż barierek na ul. 9-Maja w Nowogrodzie 

Bobrzańskim. 

Damian Wolski opisał sprawę oczyszczalni ścieków w Bródkach.  

12 mieszkańców wsi sprzeciwiło się inwestycji, co blokuję budowę na 3 kolejne 

wioski. 26 marca odbędzie się zebranie w tej sprawie. 

 

Ad 9. 

 1) Przewodniczący Rady przypomniał, że radni zapoznali się 

z projektami uchwał. Komisje szczegółowo omówiły projekty uchwał. 

Ryszard Górnicki stwierdził, iż po posiedzeniach komisji ma większe 

wątpliwości. Zapytał o analizę finansową szpitala, o wysokość długu szpitala 

i jego składniki, o konsultacje z lekarzami, o ewentualną współpracę 

z Wydziałem Lekarskim UZ i jej koszty. Szpital zielonogórski przekształcił się 

na potrzebę Wydziału Lekarskiego, może w Sulechowie powstałaby klasa 

medyczna. Zapytał o cel zatrudnienia koordynatora ds. obsługi szpitali, skoro 

w szpitalach jest kadra, dyrekcja i rada społeczna. Podkreślił, że polityka to 

skuteczność, i tak jest w Słubicach, gdzie szpital pozyskał 12 mln., inne szpitale 

po 5 mln., a powiat zielonogórski nie zyskał środków zewnętrznych. Spytał 

o zatrudnienie dodatkowej osoby w promocji. Stwierdził, że zamknięcie mostu 

w Cigacicach, to będzie dopiero promocja. 

Adam Jaskulski zapytał z kim i na czym polegają konsultacje w sprawie 

przekształcenia szpitala i czego zarząd oczekuje po przekształceniu. 

Krzysztof Romankiewicz odpowiedział, że wiadomym jest jaka jest 

wysokość długu, a „starzy” radni winni wiedzieć, że od 11 lat wynik finansowy 

jest ujemny. Za 2018 rok dług wyniósł 4,5 mln. , minus amortyzacja. Bilans 

będzie na przełomie kwietnia. W styczniu dług wyniósł 550 tys., rozmowy  

z lekarzami odbyły się, skąd szpitale dostają milionowe dotacje nie wiadomo, 

szpital nie otrzymuje pieniędzy za praktyki studenckie. Rozważyć można 

powołanie klasy medycznej w CKZiU. Odnosząc się do uwagi o zwiększeniu 

etatów, stwierdził, że nie ma dodatkowego etatu w promocji, a rozwiązywaniem 

problemów musi być zajmować się kompetentna osoba. O spółce szpitalnej były 

rozmowy, dyskusje na posiedzeniach komisji, to przekształcenie to przyszłość 

szpitala, nie jest obecnie znany ryczałt z NFZ na rok 2019, każdy oddział ma 
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ujemny wynik. Potrzebne są szybkie działania. Szpital zielonogórski się rozwija 

i nasz nie będzie konkurencyjny, działania potrzebne są natychmiastowe, ale  

i rozważne. Powiat musi spłacać długi szpitala. Wszystkim zależy na dalszym, 

dobrym funkcjonowaniu, a połączenie to szansa. Sprawa przeniesienia siedziby 

starostwa do Sulechowa nie istnieje. Powiatu nie stać na taką reorganizację. 

Uniwersytet Zielonogórski nie zgadza się na nieodpłatne przekazanie. Kwestia 

mostu w Cigacicach to poważna sprawa, powinien on funkcjonować  

w obecnych możliwościach. Wymaga pilnych napraw. Prezydent, Janusz 

Kubicki zaproponował przejęcie przez powiat i dofinansowanie 80% oraz 

pomoc w złożeniu wniosku. Trwają rozmowy. Cedowanie remontu mostu na 

powiat jest nieprzyzwoite. Miasto Zielona Góra wskutek połączenia z Gminą 

Zielona Góra otrzymała 100 mln + bonus i nie zrobiło nic z mostem. Gdyby 

powiat przystał na proponowane obecnie przez Miasto warunki powiat nie 

otrzymałby już żadnych dofinansowań na inne drogi. 

Ryszard Górnicki stwierdził, że radni nie mają informacji co 

z zatrudnieniem, a ta uchwała nie uratuje szpitala, dług wciąż się generuje. Za 

wcześnie na ten krok 

Edwin Łazicki zwrócił uwagę, że kontrakt z NFZ jest na poziomie roku 

2015, a koszty rosną. Wynagrodzenia wtedy wynosiły 63% kontraktu, dziś to 

83%. Jeśli sytuacja zmieni się na korzyść szpitala, to powiat nie powoła spółki. 

Ta uchwała to sposób na szukanie rozwiązań, na niepowiększanie długu. Za 

2018 rok dług to 4,5 mln. 

Ryszard Górnicki oznajmił, że nie neguje zarządzania, przypomniał, że 

pytał ile szpital, powiat zarobi na przekształceniu, odpowiedź była , iż 300 tys. 

Dodał, że to za mały zysk, a utrata prestiżu duża. 

Jacek Gębicki stwierdził, że dyskusja jest zrozumiała, wszystkim kieruje 

troska o szpital, o zabezpieczenie zdrowotne mieszkańców, które ma znaczenie 

strategiczne. Pomysłów może być wiele, uchwała jest jednym z nich i ma 

charakter intencyjny, nie przesądza o sprawie. Decyzja o przekształceniu jest 

odległa i zostanie podjęta po głębokiej analizie. Dług wciąż wzrasta i może być 

za późno na działania.  

Beata Zawada zapytał o warianty alternatywne. 

Mirosław Andrasiak zwrócił się do Ryszarda Górnickiego, co zrobił jako 

wieloletni członek Rady Społecznej szpitala, czy zgłaszał uwagi. 

Ryszard Górnicki odpowiedział, iż składał wnioski, nie realizowano ich 

i odniósł się do 8-letniego doświadczenia, jako wiceburmistrza Sulechowa. 

Edwin Łazicki poprosił o merytorykę, a nie odnoszenie się ad personam. 

Krzysztof Romankiewicz omówił artykuł z Gazety Lubuskiej opisujący 

powiat zielonogórski. Podkreślił, iż oszczędności pozapłacowe w szpitali, to 

żadne rozwiązanie. Celem jest połączenie ze szpitalem uniwersyteckim, nazwa, 

np.: Centrum Medyczne w Sulechowie. 

Alicja Szułcik stwierdziła, iż zna zasady funkcjonowania spółki, a ta 

budzi jej wątpliwości., zielonogórski szpital – 51% udziałów, obecna spółka ma 

kapitał 10.800 zł, a powiat aportem wniesie cały majątek szpitala i praktycznie 

bez prawa głosu. O wszystkim zdecyduje Uniwersytet Zielonogórski. 
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Krzysztof Romankiewicz oznajmił, iż należy rozmawiać, negocjować 

z uniwersytetem i mieć większość. Ta uchwała to właśnie możliwość rozmów, 

negocjacji. Dziś nie zapadła decyzja wejścia w spółkę.  

Aleksandra Szubert przypomniał, że to jedynie uchwała intencyjna. 

Dariusz Wróblewski w imieniu Klubu Radnych PSL poprosił 

o zamknięcie dyskusji, która wybiega za daleko w przyszłość. 

Uchwałę Nr V.27.2019 w sprawie wyrażenia woli przekształcenia 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w spółkę 

z ograniczoną odpowiedzialnością podjęto 13 głosami ZA, 2 PRZECIW, 

4 WSTRZYMUJĄCE.  

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian  X  

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard   X 

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard  X  

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja   X 

16)  SZYJKA Edward   X 

17)  WOLSKI Damian Mariusz   X 

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   
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2)  Uchwała Nr V.28.2019 w sprawie zgody na cesję wierzytelności 

została podjęta głosami 17 ZA, 2 WSTRZYMUĄCE. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard   X 

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard   X 

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

3) Edwin Łazicki poinformował, że radny Damian Wolski złożył akces 

przystąpienia do komisji ochrony środowiska, natomiast Czesław 

Hołołub złożył rezygnację z Komisji Budżetowej. 

Uchwałę Nr V.29.2018 w sprawie zmiany składu osobowego stałych 

Komisji Rady Powiatu Zielonogórskiego Rada przyjęła jednogłośnie. 

  

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   
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2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

 

4) Przewodniczący Rady oznajmił, iż deleguje dwóch radnych. Po 

posiedzeniach komisji wyłoniono dwóch radnych.: Mariana Cygana 

i Jacka Gębickiego. 

Kandydaci wyrazili zgodę 

Uchwała Nr V.29.2019 w sprawie wskazania przedstawicieli Rady 

Powiatu Zielonogórskiego do składu Powiatowej Rady Działalności 

Pożytku Publicznego podjęta przy jednym głosie 

WSTRZYMUJĄCYM. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   
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4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty   X 

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

 

5) Uchwała Nr V.30.2019 w sprawie przyjęcia regulaminu Społecznej 

Straży Rybackiej Polskiego Związku Wędkarskiego Okręg w Zielonej 

Górze została przyjęta jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   
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9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

 

6) Uchwałę w sprawie Projekt uchwały w sprawie określenia zadań 

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które przeznacza się 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2019 roku radni przyjęli jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   
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13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

 

7) Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie „Rocznego Programu 

Współpracy Powiatu Zielonogórskiego z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz Innymi Podmiotami Prowadzącymi Działalność 

Pożytku Publicznego na rok 2019 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   
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17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

 

8) Uchwała w sprawie powołania składu osobowego Rady Społecznej 

działającej przy Szpitalu Rehabilitacyjno- Leczniczym  dla Dzieci SP 

ZOZ w Wojnowie przyjęta przy jednym głosem 

WSTRZYMUJĄCYM. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty   X 

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   
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9) Ryszard Górnicki poinformował, ż chętnie sceduje miejsce w radzie 

społecznej. 

Mirosław Andrasiak stwierdził, iż podejmie się pracy w radzie 

społecznej.  

Wobec zaistniałej sytuacji Edwin Łazicki zapytał ponownie o zgodę na 

kandydowanie do rady społecznej sulechowskiego szpitala. 

Ryszard Górnicki odmówił, Mirosław Andrasiak wyraził zgodę. 

Uchwałę w sprawie powołania składu osobowego Rady Społecznej 

działającej przy Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki 

Zdrowotnej w Sulechowie Rada przyjęła jednym PRZECIW i jednym 

głosem WSTRZYMUJĄCYM. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X  X 

9)  LOCH Leokadia Maria    

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz  X  

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   
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10) Uchwałę w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju 

Pieczy Zastępczej na lata 2019-2021 radni przyjęli jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

 

11) Uchwałę Nr IV.25.2019 w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej powiatu została przyjęta jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   
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3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

12) Uchwałę Nr IV.25.2019 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2019 rok podjęto jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   



 16 

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

 

13)   Uchwałę Nr IV.26.2019 w sprawie zmiany w „Strategii Rozwoju 

Powiatu Zielonogórskiego na lata 2014-2022”, Rada podjęła 

jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   
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14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

14) Ryszard Górnicki stwierdził, iż potrzeby lokalowe to zadanie 

gminy, spyta czy to „spółka+powiat+gmina”, to będzie na bieżąco 

utrzymywał budynek. 

Adam Jaskulski dlaczego właśnie to stowarzyszenie otrzyma taki 

bonus, jest wiele innych organizacji. 

Dariusz Wróblewski w imieniu Klubu Radnych PSL wniósł 

o zniesienie tego punktu z porządku obrad. 

Krzysztof Romankiewicz wyjaśnił, że stowarzyszenie ubiega się 

o środki unijne. Termin złożenia wniosku mija w dniu dzisiejszym. 

Powiat nie przekazuje działki, lecz wydziela jej część i nadal 

pozostanie własnością powiatu. 

 

(Mirosław Andrasiak poprosił o przerwę – przerwa) 

 

Ryszard Górnicki zaproponował poparcie wydzielenia części 

działki – 3 ary i taki zapis zawrzeć w umowie. 

Dariusz Wróblewski ponowił kwestię budowy rodzinkowych 

domów dziecka na tej nieruchomości. Przekazać ekwiwalentnie gminie 

Sulechów grunt, to logistycznie uprości ewentualne funkcjonowanie 

domów dziecka. 

Edwin Łazicki zasugerował wycofanie wniosku, wiąże się on ze 

zmianą porządku obrad, który został przyjęty. 

Aleksandra Szubert stwierdziła, że radni otrzymali wcześniej 

projekty i się zapoznali, ten projekt to intencja, a nie podpisanie 

umowy. Radni mogą uczestniczyć w formułowaniu treści umowy i 

dodać jej zapisy, a  podjęcie uchwały otworzy drogę stowarzyszeniu. 

Krzysztof Romankiewicz przytoczył treść .§ 2 mówiącego 

o szczegółach w umowie. 

Dariusz Wróblewski wycofał wniosek. 

Ryszard Górnicki ponowił prośbę o wydzielenie działki. 

Edwin Łazicki oznajmił, iż wydzielenie 3-4 arów zostanie 

odnotowane w protokole. 

Uchwała w sprawie udziału Powiatu Zielonogórskiego w projekcie 

pn. „Budowa Centrum Kultury Powiatu Zielonogórskiego” została 

przyjęta jednogłośnie. 
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Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr Nie oddano głosu 

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

Ad 10. 
Rok 2019 – Rokiem Geodezji Polskiej – naczelnik Wydziału Geodezji 

i Gospodarki Gruntami przedstawiła historię geodezji w Polsce i działania 

w powiecie. 

 

Ad 11.  

  

Krzysztof Romankiewicz odpowiedział Burmistrzowi, Jerzemu Fabisiowi, 

iż powiat nie może decydować o przynależności do związku. Gmina musi 

podjąć decyzję, statut związku mówi, że wypowiedzenie członkostwa następuje 

z następnym rokiem. 

Mirosław Andrasiak poprosił radnych, by o drobnych sprawach 

drogowych zwracać się bezpośrednio do zarządu dróg, a barierki 
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w Nowogrodzie Bobrz. przy ul. 9-Maja zdemontowano ze względu na 

niepoprawne ich zamontowanie. 

Dariusz Wróblewski podziękował Milenie Nocoń i pracownikom 

wydziału za wykonaną pracę, dokonaną digitalizację dokumentów ok. 

1.300.000, a pozostało jeszcze ok. 3.000.000. To gigantyczna praca, powiatowa 

geodezja jest w XXI wieku i na światowym poziomie. 

Mirosław Andrasiak omówił spotkanie w sprawie środków na drogi 

w Urzędzie Wojewódzkim. Niestety nie podano żadnych szczegółów. Nie 

będzie listy rezerwowej, lecz konieczne będzie ponowne złożenie wniosku. 

Damian Wolski poprosił o reakcję zarządu w sprawie mostu 

w Cigacicach. Rolnicy są zdesperowani sytuacją i planami zamknięcia przejazdu 

pojazdów ponad 3,5 tony. 

Edwin Łazicki stwierdził, że należy naciskać na Prezydenta Miasta 

Zielona Góra o wywiązanie się z zawartej umowy i naprawę mostu. Miasto 

rokrocznie uzyskuje wskutek połączenia z gminą ok 25 milionów zł, łącznie to 

ponad 100 milionów i most mógł być dawno wyremontowany. Wiceprezydent 

wszem oznajmia, że powiat nie chce naprawy, choć miasto da pieniądze. 

Ryszard Górnicki zaproponował wezwanie Prezydenta Miasta Zielona 

Góra do realizacji umowy, rada może nawet na tej sesji wywołać stanowisko 

w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady poparł przyjęcie stanowiska. 

Mirosław Andrasiak powiedział, iż odbył z wiceprezydentem, 

Krzysztofem Kaliszukiem kilkanaście spotkań, wspólnie ze Starostą rozmawiał 

też z Prezydentem. Stanowisko powiatu jest jasne. Miasto powinno remontować 

most. Na obecnej sesji jest bardzo zauważalny brak burmistrza Sulechowa. Na 

dzisiejszej sesji jest poruszanych wiele spraw ważnych dla mieszkańców miast i 

gminu Sulechów. Wyraził prośbę o powiadamianie burmistrza Sulechowa o 

sesji powiatu. Dziś była też rozmowa z wiceprezydentem, Krzysztofem 

Kaliszukiem który użył właściwie szantażu, by powiat złożył wniosek, uzyska 

wówczas 80% procent dofinansowania, bo miasto nie będzie remontowało 

mostu. Powiatu nie stać na taką inwestycję, inwestycje często okazują się 

droższe, wówczas powiat dokładałby do wkładu własnego, a ponadto utracił 

możliwości dofinansowania innych zadań. Teraz stanowisko zarządu nie 

miałoby sensu, bo nie ma odpowiedzi miasta Zielona Góra. 

Alicja Szułcik przypomniała, że mieszkańcy są zdesperowani 

i rozgoryczeni, a w bezpośrednich rozmowach podkreślali, że miasto 

„napuszcza” na powiat. Poparła zajęcie stanowiska przez radę. Wykazała 

zdziwienie, że w spotkaniu z mieszkańcami nie było radnych Sulechowa, 

Babimostu. Powiat powinien bronić swojego dobrego imienia. 

Marian Cygan nie zgodził się na oczekiwanie odpowiedzi od Prezydenta 

Miasta Zielona Góra. Miasto należy wezwać do realizacji zadania. 

Aleksandra Szubert podziękowała za udział w spotkaniu z mieszkańcami, 

niestety nie wszyscy mogli uczestniczyć, sama miała inne zobowiązania. Most 

to problem społeczny. Poprosiła o kopię umowy z Miastem przedstawicielom 

komitetu ds. mostu. 
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Ireneusz Plechan przypomniał, że remont był jednym z warunków 

wyrażenia zgody przez powiat na odłączenie Gminy Zielona Góra. Gdy nawet 

remont dojdzie do skutku i tak należy szukać alternatywy dla mieszkańców, bo 

będzie wyłączony z użytku w trakcie trwania napraw. 

Adam Jaskulski stwierdził, iż Prezydent Janusz Kubicki działa metodą 

faktów dokonanych i faktów medialnych. Konieczne jest upublicznienie 

stanowiska powiatu. Należy twardo negocjować. 

Dariusz Wróblewski oznajmił, że Prezydent przekonywał, że naprawa 

mostu jest skalkulowana u budżecie miasta. 

Adam Jaskulski ponowił propozycję podjęcia stanowiska na obecnej sesji. 

Prezydent oszukuje mieszkańców. 

Radni przedyskutowali względy formalne podjęcia stanowiska. 

Sławomir Kwietniowski, radca prawny oznajmił, że dopisanie stanowiska 

do porządku obrad wymaga jego zmiany. 

Krzysztof Romankiewicz zgodził się z opinią Adama Jaskulskiego na 

temat Prezydenta Janusza Kubickiego. Most to ewidentna sprawa Miasta. Jeśli 

rada podejmie stanowisko to przedstawi w czwartek w mediach. 

Ryszard Górnicki przypomniał nowym radnym, iż powiat w sprawie 

wcielenia Gminy Zielona Góra do miasta wydawał jedynie opinię i dla dobra 

powiatu wydał pozytywną. 

(przerwa) 

Sekretarz odczytała stanowisko nr.1.2019 (załącznik ).  

Radni jednogłośnie, przez aklamację przyjęli stanowisko. 

Adam Jaskulski zaproponował rozesłanie dokumentu do wszystkich 

mediów. 

 

Ad 15. 

Przewodniczący Rady zamknął obrady V Sesji Rady Powiatu 

Zielonogórskiego o godz. 1605. 

 

 

 

 

Protokolant       Przewodniczący 

              Rady Powiatu Zielonogórskiego 

         Jolanta Drygas     

                  Edwin Łazicki 

 


